
Protokół Nr XL/2021
z XL Nadzwyczajnej Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu odbytej 

w dniu 8 października 2021 roku
w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Łowiczu

Sesja rozpoczęła się o godzinie 10.00, a zakończyła o godzinie 11:04. 

Ustawowa liczba Radnych - 21
Obecnych na Sesji              - 19

Porządek obrad:
1. Otwarcie obrad XL Nadzwyczajnej Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.
2. Przyjęcie porządku obrad Sesji.
3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania

i wykupu.
4. Zakończenie obrad  XL Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.

Ad. 1.
Otwarcia obrad XL Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu dokonał  Przewodniczący Rady Miejskiej
Jacek Wiśniewski. 

Powitał Burmistrza  Miasta  Pana  Krzysztofa  Jana  Kalińskiego,  Zastępcę  Burmistrza  Pana
Bogusława  Bończaka,  Sekretarza  Miasta  Panią  Marię  Więckowską  i  obecnych  pracowników
Urzędu Miejskiego, media. 
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Jacek  Wiśniewski  stwierdził,  że  na  Sesji  Rady  Miejskiej
obecnych jest 19  Radnych, wobec czego podejmowane uchwały będą prawomocne.

Ad.2
Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Wiśniewski poinformował, że wpłynęło pismo Burmistrza
Miasta Łowicza w sprawie zwołania sesji nadzwyczajnej. 

(stanowi załącznik)

Przewodniczący Rady Miejskiej  Jacek Wiśniewski stwierdził, że proponowany porządek obrad
XL Sesji wraz z projektem uchwały został przesłany wszystkim zaproszonym.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Jacek  Wiśniewski  stwierdził,  że  Rada  Miejska  w  Łowiczu
przyjęła porządek obrad bez zmian.

Ad. 3
Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  emisji  obligacji  oraz  zasad  ich  zbywania,
nabywania i wykupu – przedstawiła Pani Sylwia Godos Inspektor w Wydziale Finansowym. 

(stanowi załącznik)
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Radny Michał  Trzoska stwierdził,  że  w stosunku do ostatniej  Sesji  Rady,  na której  miał  być
rozpatrywany projekt  uchwały,  uzasadnienie  się  nie  zmieniło,  jest  nadal  enigmatyczne,  brakuje
nadal analizy finansowej i kosztów obsługi obligacji. Radni posiadają zbyt mało danych, aby móc
zagłosować za tą uchwałą.
Radny Robert  Wójcik w imieniu Klubu Radnych „Łowickie.pl”-  poinformował,  że Radni  z
klubu
będą głosować przeciwko przyjęciu uchwały w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich zbywania,
nabywania i wykupu.
Miastu  spadają  dochody  z  podatku  PIT,  z  dodatku  500  Plus.  Zostały  podwyższone  stopy
procentowe,  następuje  wzrost  minimalnego  wynagrodzenia.  Przyszły  rok  będzie  trudny,  można
zapomnieć  o tanich  kredytach  i  tanich  obligacjach,  o  których  wiadomo  zbyt  mało.  Łudził  się
nadzieją, że Burmistrz zmniejszy kwotę obligacji. 
W budżecie miasta założono limit deficytu w kwocie 2 500 00,00 zł. Zapytał czy taki deficyt już
wystąpił. 
Radna Zofia Wielemborek przypomniała, że w Wieloletniej Prognozie Finansowej na 2021 rok
zaplanowano obligacje na kwotę powyżej 30 000 000,00 zł. Uchwała o przyjęciu budżetu Miasta
Łowicza na 2021 rok została przez Radę przyjęta. Uchwała w sprawie emisji obligacji oraz zasad
ich zbywania, nabywania i wykupu jest realizacją uchwały budżetowej. 
Zaapelowała o rozmowy z radnymi na temat projektu budżetu na 2022 rok. 
Radny  Lech  Aniszewski WPF  jest  „pasówką”,  tak  wówczas  stwierdził  Skarbnik  Miasta
Pan Arkadiusz Podsędek, dlatego należy do tego ostrożnie podchodzić.
Zapytał, skoro jest tak dobrze to dlaczego jest tak źle i trzeba emitować obligacje.
Radna Zofia Kroc poprosiła  o opinię  w tej  sprawie Panią Joannę Mika przyszłego Skarbnika
Miasta. 
Pani Joanna Mika stwierdziła,  że obligacje to prawnie dozwolone źródło finansowania gminy.
Koszt spłaty kredytu jak i obligacji jest porównywalny. 
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Radni budują obraz miasta zadłużonego ponad miarę. Sytuacja
Łowicza nie różni się od sytuacji innych miast. Miasto obecnie realizuje dwie wielkie inwestycje,
rosną  ceny  materiałów  budowlanych,  a  kurczą  się  dochody  miasta.  Zadłużenie  w  miastach
ościennych jest dużo większe niż w Łowiczu. Jeśli nie zostaną uchwalone obligacje to Burmistrz
będzie  zmuszony zawiadomić  o  tym Regionalną  Izbę  Obrachunkową.  Na spotkaniu  w sprawie
obligacji  Radny  Robert  Wójcik  stwierdził,  że  cyt.  „my  to  wszystko  wiemy”  teraz  twierdzi,
że wie za mało. Poinformował, że deficytu nie było.
Radny Robert  Wójcik stwierdził,  że  sytuacja  się  zmieniła  nastąpił  wzrost  stóp  procentowych
a na środki z Polskiego Ładu musimy długo poczekać.  Sytuacja samorządów w Polsce jest taka
sama.
Pan Jacek Wiśniewski Przewodniczący Rady Miejskiej jako kraj jesteśmy w spirali zadłużenia,
ale  zadłużenie  zaciągane  jest  na  inwestycje.  Należy  zadać  pytanie,  czy  chcemy  aby  zaczęte
inwestycje zostały zakończone. Jeśli  obligacje nie zostaną wyemitowane o ile wydłuży się czas
realizacji inwestycji realizowanych przez miasto. 
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz stwierdził, że obie duże inwestycje są zagrożone. Będzie duża
płatność  w  związku  z  prowadzoną  modernizacją  oczyszczalni  miejskiej.  Aby   miasto  mogło
otrzymać dotację z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej miasto musi
płacić środkami własnymi. 
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W dyskusji ponadto wzięli udział: Radny Lech Aniszewski, Radny Michał Zieliński.
Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Wiśniewski  stwierdził, że jest kworum i  zaproponował
głosowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  emisji  obligacji  oraz  zasad  ich  zbywania,  nabywania
i wykupu.

1. Radny Lech Aniszewski głosował „przeciw”.
2. Radny Marek Boroski nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny).
3. Radny Grzegorz Durka głosował „wstrzymał się”.
4. Radny Dariusz Dzik głosował „za”.
5. Radny Krzysztof Igielski głosował „wstrzymał się”.
6. Radny Krzysztof Janicki głosował „za”.
7. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „przeciw”.
8. Radna Zofia Kroc głosowała „za”.
9. Radny Krzysztof Olko nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny).
10. Radny Pięta Paweł głosował „przeciw”.
11. Radny Leszek Plichta głosował „za”.
12. Radny Józef Szczepanik głosował „za”.
13. Radny Michał Terenowicz głosował „przeciw”.
14. Radny Michał Trzoska głosował „przeciw”.
15. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”.
16. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
17. Radny Jakub Wolski głosował „przeciw”.
18. Radny Robert Wójcik głosował „przeciw”.
19. Radny Henryk Zasępa głosował „za”.
20. Radny Michał Zieliński głosował „za”.
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „przeciw”.

9 „za”, 8 „przeciw”, 2 „wstrzymujące”

Przewodniczący Rady Miejskiej  stwierdził, że Rada Miejska nie podjęła uchwały bezwzględną
większością głosów.

Ad. 4
Przewodniczący Rady Jacek Wiśniewski podziękował za dyskusję i udział w obradach.
Na tym zakończono obrady XL Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.

 

Protokołowała:

Jadwiga Kardjalik
Inspektor

Przewodniczący Rady

Jacek Wiśniewski
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